
dat kan tot ernstige situaties leiden.
Het mag niet zo zijn dat bijvoorbeeld
Groningen er wel voor kiest, binnen
dat maatwerkdeel voorlichting te
geven over wiegendood, en
bijvoorbeeld Limburg niet. Wij
vinden dat voorlichting over dit soort
dingen uniform moet zijn.

Preventie houdt ook een lange-
termijnvisie in. Ik wil mijn zorgen
uiten over het feit dat er een
epidemie is uitgebroken als het gaat
om de meningokokbacterie, type C.
In juli vorig jaar heb ik daar vragen
over gesteld, en toen al gevraagd of
de minister op zo’n epidemie kan
anticiperen en tijdig tot een
algemene vaccinatie over kan gaan.
Ik begrijp nu dat de minister dat zou
willen doen, maar dat dat nog niet is
besloten. Wanneer wordt tot
algemene vaccinatie overgegaan? Ik
hoor namelijk dat de GGD’en
eigenlijk wel klaar zijn om daarmee
te beginnen. Waar ligt het aan dat
dat nog niet is gebeurd? Over de
eigen bijdrage is heel veel gezegd in
de media. De PvdA-fractie is
absoluut niet voor een eigen bijdrage
bij vaccinatie. Wij zien dit namelijk
als een noodzaak, als iets dat aan
alle kinderen hoort te worden
aangeboden. Op het moment dat een
eigen bijdrage wordt gevraagd, zou
dat een belemmering kunnen zijn
voor een aantal ouders. Ook graag
daarover helderheid.

De jeugdgezondheidszorg valt of
staat met voldoende jeugdartsen. Uit
verschillende hoeken bereiken mij
berichten over het ontstaan van
knelpunten in het aanbod van
opgeleide sociaal-geneeskundigen in
de komende jaren. Tot 2004 worden
jaarlijks nog 25 nieuwe jeugdartsen,
afkomstig van de oude opleiding,
ingeschreven. De eerste artsen
maatschappij en gezondheid zullen
niet voor eind 2006 afstuderen. Op
dat moment is er al een tekort van
50 à 75 jeugdartsen. Bovendien zal
bij een voorlopige capaciteit van de
opleiding maatschappij en gezond-
heidszorg het aantal zeker minder
zijn dan het aantal jeugdartsen dat
nu per jaar afstudeert. Na 2006 zal
het tekort waarschijnlijk met 10 tot
15 per jaar toenemen. Er ontstaat
dus een groot tekort aan artsen en
deskundigheid op het terrein van de
jeugdgezondheidszorg. Dit lijkt mij
erg zorgwekkend. Concreet kan het
betekenen dat vanaf 2006 vrijwel
geen gemeente in Nederland in staat
zal zijn, het basistakenpakket naar
behoren uit te voeren. Graag hoor ik

van de minister, welke maatregelen
zij gaat nemen om deze ontwikkeling
tegen te houden. Ook wil ik graag
weten wat de voortgang rond de
overheveling van 0- tot 4-jarigen
naar de gemeenten is. Is overeen-
stemming bereikt tussen gemeenten
en LVT?

Met GroenLinks ben ik van mening
dat de gemeenten over de regie van
de gezondheidszorg gaan, maar dat
het erg belangrijk is dat er een
eenduidige uitvoering komt, waarbij
ook het verloop voor kinderen uit
kwetsbare groepen wordt aangepakt.
Vandaar dat amendement, waarover
iedereen het steeds heeft. De
beweegredenen zijn voortreffelijk
door collega Hermann verwoord.

Vooral in grote steden, met name
in de achterstandswijken, zijn
aanvullende maatregelen nodig.
Voorlichting over gezondheid in de
eigen taal aan moeders en alloch-
tone ouderen is cruciaal. De minister
heeft in eerdere debatten dit punt
erkend. Desalniettemin blijkt nu dat
veel voorlichtsters, komend uit de
eigen doelgroep, waarin veel is
geı̈nvesteerd en die bijvoorbeeld in
Amsterdam in dienst zijn van de
GGD’en, er volgend jaar waarschijn-
lijk mee moeten ophouden, omdat
daarvoor geen middelen zijn. Dat lijkt
mij geen goede zaak. Ik vraag de
minister hoe dit komt. Zeker in de
toekomst, gelet op allerlei rapporten
over de zorgwekkende gezondheids-
toestand van allochtonen – ik
noemde het voorbeeld van de
zuigelingensterfte – is het van belang
om daarin extra te investeren en
structurele oplossingen te zoeken. In
dit verband doe ik het voorstel, een
achterstandsfonds, gericht op
gezondheidszorg in achterstands-
wijken, tot stand te brengen. Ik weet
dat er voor huisartsen in
achterstandswijken bepaalde
regelingen zijn. Het achterstands-
fonds moet niet alleen onder VWS
vallen, maar dient in samenwerking
met de minister voor het
grotesteden- en integratiebeleid en
de betrokken gemeenten tot stand te
komen. Uit dit fonds kunnen
activiteiten zoals voorlichting in de
eigen taal gefinancierd worden.

Tot slot vraag ik aandacht voor het
belang van onderzoek en het
ontwikkelen van preventie-
programma’s. Preventie moet
gebaseerd zijn op kennis en
wetenschappelijk onderzoek. Het
beleid terzake moet effectief zijn. Op
dit moment doet ZON belangrijk

werk op dit terrein en dit dient
gecontinueerd te worden. Ik krijg
daar graag helderheid over. Het
huidige programma geldt voor vijf
jaar, maar over de voortzetting
bestaat onduidelijkheid. Er dient
sprake te zijn van een duidelijke visie
op preventie. Het lijkt mij bepaald
niet de bedoeling om elke vijf jaar
een nieuw programma te starten. De
continuı̈teit van het wetenschappelijk
onderzoek moet dan ook gewaar-
borgd zijn.

De algemene beraadslaging wordt
geschorst.

De voorzitter: De bewindslieden
zullen op een nader te bepalen
tijdstip antwoorden.

Sluiting 22.35 uur
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Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. een koninklijke boodschap, ten
geleide van het voorstel van wet
Wijziging van de Uitkeringswet
gewezen militairen (28269).

Deze koninklijke boodschap, met de
erbij behorende stukken, is al
gedrukt en rondgedeeld;

2. een brief van de Directeur van het
Kabinet der Koningin, met de
mededeling dat Hare Majesteit de
haar door de Staten-Generaal
toegezonden voorstellen van
(rijks)wet, gedrukt onder de
nummers 28138, 28139, 28000-F,
27751, 26356, 28025, 28145, 28124,
27551, 28201, 28202, 28142, 28143,
28144, 28000-VII, 28150, 26158 en
27812, heeft goedgekeurd.

De voorzitter stelt voor, deze brief
voor kennisgeving aan te nemen;

3. de volgende brieven:
een, van de minister van

Buitenlandse Zaken, ten geleide van
de lijst van in voorbereiding zijnde
verdragen, met als peildatum 31
januari 2002 (23530, nr. 52);

een, van de staatssecretaris van
Buitenlandse Zaken, over kinderop-
vang (21501-20, nr. 191);

vier, van de minister van Justitie,
te weten:
een, ten geleide van het rapport
inzake auteursrecht en naburige
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rechten in de informatiemaatschappij
(26538, nr. 6);
een, over de bestrijding van
mensensmokkel (27204, nr. 17);
een, over de omvang van de staande
en zittende magistratuur en de politie
(27834, nr. 16);
een, over bijzondere opsporings-
methoden drugssmokkel Schiphol
(28192, nr. 9);

een, van de staatssecretaris van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, ten geleide van een overzicht
van de beschikbare middelen voor
’’Weer samen naar school’’ (21860,
nr. 65);

twee, van de minister van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, te weten:
een, ten geleide van antwoorden op
vragen die gesteld zijn tijdens het
algemeen overleg op 28 februari
2002 ter voorbereiding van de
Milieuraad (21501-08, nr. 147);
een, over de uitvoering van de Vijfde
nota ruimtelijke ordening (27578,
nr. 13);

drie, van de minister van Verkeer
en Waterstaat, te weten:
een, over de zeereep op het Zeeuwse
deel van de Brouwersdam (24691,
nr. 33);
een, ten geleide van het tweeledig
besluit over de goederen-
spoorverbinding Roosendaal-
Antwerpen (27435, nr. 3);
een, inzake Wijziging van het
Kentekenreglement en het Voertuig-
reglement in verband met de
inwerkingtreding van het bepaalde in
de Wegenverkeerswet 1994 inzake de
afzonderlijke registratie van
aanhangwagens alsmede vaststelling
van daarmee verband houdende
overgangsvoorschriften (28276);

vier, van de minister van
Economische Zaken, te weten:
een, over de resultaten van de
Onderzoeksraad die op 11 maart
2002 in Brussel plaatsvond (21501-
13, nr. 71);
een, over de motie-Witteveen-
Hevinga c.s. over onderdeel k, nr. 25
(26431, nr. 49);
een, over de ontwikkelingen inzake
Wärtsilä (28000-XIII, nr. 48);
een, over de stimulering van
duurzame energieopties ’’achter de
meter’’ (28000-XIII, nr. 49);

een, van de minister van
Economische Zaken en de staatsse-
cretaris van Financiën, over het
concept ministeriële regeling film
(25434, nr. 11);

een, van de ministers van
Economische Zaken en van

Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, over de
stand van zaken, planning en
resultaten van het CO2-reductieplan
(25026, nr. 12);

een, van de staatssecretaris van
Economische Zaken, ten geleide van
de resultaten van de vierde
ministeriële WTO-conferentie te
Doha (25074, nr. 47);

een, van de staatssecretarissen
van Economische Zaken en van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
ten geleide van het Toeristisch-
recreatief actieprogramma van de
ministeries van Economische Zaken
en van Landbouw, Natuurbeheer en
Visserij (26419, nr. 9);

een, van de staatssecretaris van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
over de uitspraak van de Pachtkamer
aangaande riettelers (28000-XIV,
nr. 76);

drie, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport, te
weten:
een, over alcoholmisbruik (27565,
nr. 22);
een, over de Alcoholnota 2001-2003
(27565, nr. 23);
een, over de aanpak van persone-
elstekorten (28008, nr. 29);

drie, van de staatssecretaris van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport, te
weten:
een, inzake het overblijven tussen de
middag – kinderopvang (26587, nr.
19);
een, over kindermishandeling (27842,
nr. 13);
een, over meldpunten kindermishan-
deling (27842, nr. 12).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

4. de volgende brieven:
een, van de ministers van

Buitenlandse Zaken en voor
Ontwikkelingssamenwerking, ten
geleide van het AIV-advies ’’Integra-
tie van gendergelijkheid, een zaak
van verantwoordelijkheid, inzet en
kwaliteit’’;

een, van de staatssecretaris van
Buitenlandse Zaken, over het
Witboek Europees Bestuur;

een, van de minister van Justitie,
inzake uitvoeringsbesluiten wetge-
ving euthanasie;

drie, van de minister van
Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties, te weten:
een, ten geleide van regels inzake
het vermogen van de politieregio’s;
een, ten geleide van de voortgangs-

rapportage crisisbeheersing door de
overheid op rijksniveau (1999-2001);
een, ten geleide van de brochure
Kengetallen 2002;

drie, van de staatssecretaris van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, te weten:
een, ten geleide van het rapport
Ruimte voor kwaliteit;
een, ten geleide van het rapport
Mediaconcentraties;
een, inzake tweede fase havo-vwo;

twee, van de staatssecretaris van
Financiën, te weten:
een, inzake het verzoek van mevrouw
Molenaar inzake de huidige regeling
voor film-cv’s;
een, ten geleide van de rapportage
naar aanleiding van de motie-
Rensema c.s.;

een, van de minister van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, ten
geleide van het rapport inzake de
nota ’’Met recht verantwoordelijk!’’;

een, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
ten geleide van het Meerjaren-
activiteitenprogramma volksgezond-
heid RIVM 2002-2005.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies en niet te drukken;

5. de volgende brieven:
een, van J.H.F. Vergoossen, over

de voorgestelde fusie tussen de
gemeenten Susteren en Echt;

een, van A. de Wrede, inzake haar
persoonlijke omstandigheden;

een, van B.G. Daal, inzake
onderzoek naar onregelmatigheden
op de Nederlandse Antillen;

een, van het Adviescollege
toetsing administratieve lasten, ten
geleide van het jaarverslag 2001.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies;

6. de volgende brieven:
een, van Jac. Glas, over onder

andere onze voedseldeskundige en
de alcohol- en tabakswet;

een, van C. Visser, over ’’Heroı̈ne
voor verslaafde maar geen zeep voor
bejaarde’’.

Deze brieven e.a. liggen op de griffie
ter inzage.

Lijst van ingekomen stukken
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